

Møde den: 26.03.2019 kl. 10-12
Navitas 3210-03.068 (vært: Birgitte)
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere: Eva Kvistgaard Arent (ST), Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jesper Sølund Hansen (AR), Lisette Prins (HE), Birgitte Castenskjold Viborg (ASE/Båndordfører), Jesper Qvistgaard (Aarhus BSS), og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Gæster: Repræsentanter fra VEST's kvalitetsgruppe (Morten Jacobsen fra ARTS, Mia Schou Johansen fra HE) medvirker under pkt. 1.

Punkt 1	Drøftelse: Henvendelsesrapport 2018
Beskrivelse	v/Kvalitetsgruppen Fremlæggelse af rapporten for 2018 – fokuspunkter, konklusioner og perspektiver.
Referat	<p>Gruppen fremlagde rapportens overordnede konklusioner og redegjorde for de overvejelser der havde været undervejs. Der har i gruppen været en diskussion om det analytiske niveau, da man på den ene side ønsker at undgå en overfladiske behandling men på den anden side frygter at bevæge sig ud i politisk rørte farvande.</p> <p>Båndet kvitterede med at rose rapporten, som i sit nye format er blevet væsentlig mere overskuelig og læsevenlig. Det blev påpeget, at der trods tekstkomprimeringen fortsat er tale om en meget diger rapport, hvorfor det kunne overvejes, om noget af indholdet skulle nedprioriteres fremover til fordel for et mere klart fokus. En del af problemet skyldes formentlig, at modtagerpositionen har været uklar. Alt i alt mente båndet dog, at gruppen havde opfyldt sit opdrag på bedste vis.</p> <p>Kvalitetsgruppen får til opgave at lave en opsummering af de vigtigste pointer fra rapporten.</p> <p>Båndet ønskede at få det nyudviklede fælles forsinkelseskema til behandling i båndet. Det betyder, at skemaet må vente med at blive sendt ud til næste, og at vi derfor ikke kan trække tal på det til næste år. Forsinkelseskemaet sættes på som et punkt til næste møde.</p>

Dato: 01-04-2019

Ref: EHL

Side 1/5

--	--

Punkt 2	Til orientering (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	<p>Birgitte: Sekretariat for Studiepraktik har et kvart årsværk til besættelse i det næste halvår og har efterspurgt en kandidat fra VEST. Vi svarer hver især, såfremt vi har mulighed for at byde ind med en medarbejder.</p> <p>Anne: Studieinfo-arrangementerne er påbegyndt. Det er pt. uafklaret, om AU deltager fremover. Anne sender invitation til arrangementet i Aarhus rundt til båndet.</p>

Punkt 3	Videndeling: Driftsledelse og kerneopgaver på Aarhus BSS
Beskrivelse	<p>v/Jesper Q</p> <p>Jesper fortalte om driftsledelsesprojekt i BSS Studier. Projektet er realiseret i samarbejde med firmaet Carva, som specialiserer sig i procesoptimering.</p> <p>Formålet har været at skabe bedre overblik over opgaver og medarbejderkræfter og på den måde kvalificere ressourcefordelingen over tid. Medarbejderne fik til opgave at registrere tidsforbrug i en uge ud fra nogle på forhånd fastlagte kategorier, fx arrangementer, kontakt med SSV mv. Medarbejderen opgør det forventede tidsforbrug sammenholdt med realiseret tid. Dette bliver input til medarbejdergruppen og lederne i forhold til at lave hensigtsmæssig planlægning. Jesper har 1 kvarters møde med medarbejderne hver mandag, hvor tidsforbruget gennemgås.</p> <p>Jesper vurderede, at VEST igennem projektet er blevet mere vidende om, hvilke opgaver der fylder, og hvilke der ikke gør. Samtaler fylder fx mindre end umiddelbart antaget. Adspurgt oplyste Jesper, at medarbejderne har taget godt imod at blive sammenlignet, da det har øget kendskabet til hinandens opgaver.</p>

	Vigtigt med realistiske forventninger. Vigtigt at elementet med kontrol afkræftes.
Referat	

Punkt 4	Drøftelse: Sponsoraftaler i forbindelse med studie-start
Beskrivelse	v/Lisette Flere har arbejdet med sponsoraftalerne og de strammede regler. Men hvad med gråzonerne? Fx studenterforeningers rolle i studiestarten, deres brug af sponsorater mv. Hvordan er der arbejdet med det på fakulteterne, og hvem tager ansvaret? Et andet udestående er, hvorvidt der er en nedre grænse for, hvad vi må tage imod af fx gaver til nye studerende. Er det reguleret, og hvordan styrer vi det?
Referat	Flere af båndets medlemmer har været i gang med en afdækning af tutorkorpsets sponsoraftaler gennem længere tid og kan se, at problemet er massivt. Der findes en underskov af aftaler med diverse barer. Derudover har studenterforeninger også sponsoraftaler, som er problematiske. Der er udsigt til at lande problematikken med tutorerne. Det sørger VEST gerne for. Men det er institutternes opgave at tage snakken med foreningerne.

Punkt 5	Opfølgning: Deltagere i redaktionsgruppe for mitstudie.au.dk
Beskrivelse	v/Birgitte
Referat	Båndmedlemmer søger for at melde personer ind.

Punkt 6	Forslag: Temamodul om sense of belonging
Beskrivelse	v/Esben Uddannelsesgruppen har lavet udkast til et temamodul om Sense of Belonging på vejlederuddannelsen, se bilag.

	<p>Imidlertid henstiller gruppen til, at det overvejes, om det i virkeligheden vil være mere brugbart, hvis de faste vejledere får lejlighed til at diskutere anvendeligheden af Tintos principper, før vi introducerer vores studenterstudievejledere til dem. Uddannelsesgruppen beder båndet overveje, om dette kunne være en anledning til, at vi alle mødes til en temadag eller seminar-dag og får diskuteret og arbejdet med den røde tråd gennem vores vejledningsinitiativer på tværs af AU.</p> <p>Bilag: Udkast til temamodul ligger i båndmappen og er sendt på mail.</p>
Referat	<p>Stor cadeau til uddannelsesgruppen for fremsendte udkast og inputtet til den kommende strategiproces.</p> <p>Umiddelbart er det svært at se, hvordan temamodulet kan realiseres. Udfordringen er, at det stadig er usikkert, i hvilken grad vejlederne har mulighed for at blive inddraget i tilrettelæggelsen af undervisningen. Det er derudover båndets vurdering, at vi ikke kan tilbyde et meningsfuldt temamodul til SSV, når vi ikke selv er skarpe på Sense of Belonging som begreb.</p> <p>Der kører et beslægtet kursus på AEU-uddannelsen i efteråret. Herefter kan vi kigge på muligheden af at sammensætte et tilbud til SSV, og hvordan vi arbejder videre med temaet rent strategisk, sådan som uddannelsesgruppen foreslår.</p>

Punkt 7	Evt. (10 min)
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	Punktet blev ikke nået.

Pipeline:

AEU kurser 2019/2020

Præsentation af digitale studiestartsprøver v/ Dina Andersen (SDU)

Opfølgning på Resilio - skal/skal ikke

Fælles systematik for journalisering

Opfølgning: Nedlæggelse af engelske fagsider

Kommende møder:

